
Forsvarsudvalget

Til: Forsvarsministeren

Dato: 30. april 2014

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

FOU alm. del

Spørgsmål 230
Som det fremgår i de foregående spørgsmål, betaler forsvaret for meget for
den varer de har aftalt. Det er muligt, at den samlede kontrakts sum er meget
billig, og at forsvaret forventer at opnå en besparelse på ca. 50 mio.kr. årligt,
men det hjælper blot ikke, når forsvaret ikke modtager det, der står i kontrak-
ten. Nogle myndigheder, bl.a. Hjemmeværnet og Forsvarets Efterretningstje-
neste, m. fl. Har derfor valgt at kompensere for kvaliteten ved at købe ydelsen
som ”tillægsydelse”. Det betyder, at de bruger driftsmidler på opgaver, som
Forsvarets Bygnings- og etablissementstjeneste burde yde, jf. forsvarsforliget
2005. Vil ministeren på den baggrund oplyse, hvor mange penge der er an-
vendt på tillægsydelser pr. myndighed?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Lene Espersen (KF).
Svaret bedes sendt elektronisk til spørgeren på Lene.Espersen@ft.dk og til
udvalg@ft.dk.

På udvalgets vegne

Karsten Nonbo
formand
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